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Protokół Nr XXXI/2021 
z XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 27 maja 2021 r. 
w trybie zdalnym 

Obrady prowadzone były ze Starostwa Powiatowego w Łodzi. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 11:00 i trwała do godziny 12:40.  
Skład Rady Powiatu – 19 radnych.  
Obecnych – 18 radnych.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski otworzył  
obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, która została zwołana na podstawie 
art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 
ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych. Przewodniczący dodał, że obrady odbędą się w trybie zdalnym, przy użyciu Systemu 
Rada oraz komunikatora Skype. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Rada przystąpi do głosowania „Sprawdzenie zalogowania się 
radnych”, w celu stwierdzenia prawomocności obrad. 

Przewodniczący na podstawie przeprowadzonego głosowania poinformował, że w chwili obecnej 
zalogowanych w systemie jest 16 radnych i stwierdził, że obrady są prawomocne. Imienny wykaz 
głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady przywitał osoby uczestniczące w Sesji. 

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski przedstawił 
propozycję zmian porządku obrad:  

− rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok (druk nr 9, pkt 15); 

− rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na pismo Wojewody Łódzkiego (druk nr 10, pkt 16). 

 
Nie zgłoszono innych propozycji zmian porządku obrad.  
 
Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok.  
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych.  
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-2.  
Porządek obrad został rozszerzony o projekt uchwały.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo Wojewody Łódzkiego.  
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych.  
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Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”-2.  
Porządek obrad został rozszerzony o projekt uchwały.  
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian.   

3. Złożenie ślubowania przez Radną Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
Panią Elżbietę Żaczek. 

4. Zgłoszenie uwag do protokołu z XXX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

5. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.  

6. Przedstawienie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2020 rok (referuje Pani Urszula 
Jędrzejczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego (druk nr 1, referuje Pan Sławomir Sokołowski – 
Przewodniczący Rady Powiatu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Polityki Społecznej  
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego (druk nr 2, referuje Pan Sławomir Sokołowski – 
Przewodniczący Rady Powiatu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego (druk nr 3, referuje Pan Sławomir Sokołowski – 
Przewodniczący Rady Powiatu). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/274/2021 Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego z dnia 18 marca 2021 r. w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego do zawarcia umowy z jednostką prowadzącą Warsztat Terapii Zajęciowej 
w Koluszkach i przekazania dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w roku 2021 
(druk nr 4, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Koluszkach 
za rok 2020 (druk nr 5, referuje Pani Urszula Łużniak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2021 – 2024 (druk nr 6, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik 
Powiatu). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok (druk 
nr 7, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok 
(druk nr 8, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu).  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok (druk 
nr 9, referuje Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu).  

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo Wojewody Łódzkiego (druk nr 10, 
referuje Pan Sławomir Sokołowski – Przewodniczący Rady Powiatu). 

17. Wnioski, oświadczenia radnych i sprawy różne. 
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18. Zamknięcie XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad – Złożenie ślubowania przez Radną Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
Panią Elżbietę Żaczek. 

Przewodniczący Rady na wstępie poinformował, że na dzisiejszej Sesji ślubowanie złoży Pani Radna 
Elżbieta Żaczek powołana przez Komisarza Wyborczego w Łodzi I Postanowieniem Nr 2/2021, która 
objęła mandat po zmarłej Ś.P. Elżbiecie Ciesielskiej. Pani Elżbieta Żaczek - kandydatka z listy nr 15 
KWW Wspólny Powiat, która w wyborach przeprowadzonych w dniu 21 października 2018 r. uzyskała 
kolejno największą liczbę głosów, a nie utraciła prawa wybieralności oraz nie zrzekła się 
pierwszeństwa w objęciu mandatu. Przewodniczący Rady poprosił obecnych o powstanie. 

Pani Elżbieta Żaczek – Radna Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego złożyła uroczyste ślubowanie.  

Przewodniczący Rady poprosił Panią Radną o przedstawienie swojej osoby, w kilku słowach. 

Pani Radna Elżbieta Żaczek podziękowała za przyjęcie Jej do grona Rady Powiatu. Powiedziała, że jest 
mieszkanką Andrespola. Dodała, że chciałaby móc w pełnym przekonaniu powiedzieć, że bardzo się 
cieszy, że tutaj jest. Cieszy się, niemniej jednak smutne okoliczności śmierci poprzedniczki, które 
doprowadziły do tego, tłumią radość.  Pani Elżbieta Ciesielska była bardzo charyzmatyczna i dobrze 
poruszała się we wszystkich sprawach urzędowych i samorządowych, miała doświadczenie. Pani 
Elżbieta Żaczek powiedziała, że nie ma doświadczenia pracy w samorządzie, nie ma również takich 
kompetencji jak szanowna poprzedniczka, niemniej jednak obiecała, że postara się swoją rolę 
spełniać najlepiej, jak będzie potrafić. Będzie się rzetelnie przygotowywać, pracować i wypełniać 
swoją funkcję. Pani Radna dodała, że wiele zawdzięcza Pani Elżbiecie Ciesielskiej, która zaprosiła ją 
w szeregi „LGD Ster”, jak również do startu w wyborach samorządowych i postara się godnie Ją 
reprezentować. 
Pani Elżbieta Żaczek zwróciła się z prośbą o wyrozumiałość, ponieważ na pewno będzie miała wiele 
pytań, które dla innych są sprawami oczywistymi.  

Przewodniczący Rady pogratulował Pani Elżbiecie Żaczek objęcia mandatu Radnej Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 4. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z XXX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XXX/2021 z XXX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 5. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami, wraz 
z uzupełnieniem (załącznik nr 5 do protokołu).  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy mają pytania do sprawozdania z pracy Zarządu 
Powiatu. 

Pan Radny Mariusz Kotynia w odniesieniu do informacji o zawarciu porozumienia z Komendantem 
Wojewódzkim PSP zapytał, o jakie porozumienie chodzi.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w budżecie Powiatu Łódzkiego Wschodniego została przeznaczona 
kwota 20.000,00 zł na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej przy Komendzie Wojewódzkiej  
z przeznaczeniem na współfinansowanie zakupu samochodu dla potrzeb Komendy Powiatowej 
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Państwowej Straży Pożarnej z/s w Koluszkach. Zostało zawarte porozumienie z Komendantem 
Wojewódzkim w związku z przekazaniem tych środków na Fundusz Wsparcia PSP.  

Pkt 6. porządku obrad –  Przedstawienie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Łodzi o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za 2020 rok. 

Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Łodzi o stanie bezpieczeństwa 
sanitarnego Powiatu Łódzkiego Wschodniego za 2020 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Pani Urszula Jędrzejczyk – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Łodzi omówiła działalność 
w 2020 roku, jak również odniosła się do aktualnej sytuacji związanej z epidemią. 

Nie było pytań ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała informację. 

Przewodniczący Rady podziękował za przygotowany materiał przekazany Radzie.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem informacji. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się” – 0. 
Rada Powiatu przyjęła informację. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pkt 7. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego poinformował, że konieczne jest uzupełnienie 
składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która zgodnie ze Statutem powinna liczyć co najmniej 
5 osób.  

Do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiona została przez Przewodniczącego Rady 
kandydatura Pani Radnej Elżbiety Żaczek. 

Pani Radna Elżbieta Żaczek wyraziła zgodę. 
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
 
Nie było uwag ze strony radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 1, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Pkt 8. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Polityki Społecznej  
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego poinformował, że w związku z wygaśnięciem 
mandatu Radnej Elżbiety Ciesielskiej, zasadnym jest uzupełnienie składu Komisji Polityki Społecznej 
oraz dokonanie wyboru Przewodniczącego Komisji.  

Do składu Komisji Polityki Społecznej przedstawiona została przez Przewodniczącego Rady 
kandydatura Pani Radnej Elżbiety Żaczek.  

Przewodniczący Rady przedstawił następnie kandydaturę Pani Edyty Waprzko na Przewodniczącą 
Komisji Polityki Społecznej, która jest osobą bardzo kompetentną. Pani Radna jest bardzo dobrze 
przygotowana do pracy w Komisji Polityki Społecznej. Świadczy o tym również wynik uzyskany 
w wyborach do Rady Powiatu przez bardzo dobry kontakt z mieszkańcami.   

Pani Radna Elżbieta Żaczek wyraziła zgodę. Dodała, że działa w Związku Dużych Rodzin 3+ i jest to 
Komisja, w której będzie się dobrze czuć. 

Pani Radna Edyta Waprzko wyraziła zgodę. Pani Radna podziękowała za słowa uznania i dodała, 
że jest to Komisja bliska jej sercu, a działania społeczne to jest coś, co lubi robić. 
 
Komisja Polityki Społecznej oraz Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
 
Nie było uwag ze strony radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 1, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego powiedział, że Komisja Budżetu, Gospodarki 
i Bezpieczeństwa jest bardzo ważną Komisją. Przewodniczący poprosił Radę o zaaprobowanie, aby 
miejsce w Komisji po zmarłej Ś.P. Elżbiecie Ciesielskiej objęła Pani Radna Elżbieta Żaczek. 
Reprezentacja Andrespola powinna w tym miejscu być widoczna. 

Pani Radna Elżbieta Żaczek wyraziła zgodę. 
 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Statutowo – Regulaminowa pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Nie było uwag ze strony radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 1, „nie wziął udziału w głosowaniu”–0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Pkt 10. porządku obrad –  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/274/2021 Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 18 marca 2021 r. w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego do zawarcia umowy z jednostką prowadzącą Warsztat Terapii Zajęciowej 
w Koluszkach i przekazania dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w roku 2021.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania do projektu uchwały, który został 
omówiony na posiedzeniu Komisji.  

Nie było pytań ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Polityki Społecznej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii 
Zajęciowej w Koluszkach za rok 2020.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania do projektu uchwały, który został 
omówiony na posiedzeniu Komisji.  

Nie było pytań ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa oraz Komisja Polityki Społecznej pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–2. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pkt 12. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 – 2024.   

Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2021 – 2024.  

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Pkt 13. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2021 rok.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania do projektu uchwały w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok.  

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Pkt 14. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2021 rok. 

Pani Barbara Ignatowska – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok. 
 
Nie było pytań ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Pkt 15. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2021 rok.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania do projektu uchwały w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2021 rok.  

Nie było uwag ze strony radnych. 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Pkt 16. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo Wojewody 
Łódzkiego. 

W związku z pismem, które wpłynęło do Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z Łódzkiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Łodzi (załącznik nr 23 do protokołu), przygotowany został projekt odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Wydziału Rolnictwa i Transportu Łódzkiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Łodzi uznała pisma mieszkanki Bedonia za skargi, z czym nie sposób się zgodzić. 
Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że z treści pisma musi wynikać, że jest to skarga. Pan Starosta 
przekazał odpowiedź merytoryczną w tej sprawie do Wojewody, natomiast do chwili obecnej nie było 
odpowiedzi ze strony Wojewody. Z uwagi na dochowanie przez Radę Powiatu terminu udzielenia 
odpowiedzi na pism, przygotowany został stosowny projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych, czy są zapytania do projektu uchwały.  
Nie było pytań ze strony radnych. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 17, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0, „nie wziął udziału w głosowaniu”–1. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Pkt 17. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia radnych i sprawy różne.  

Radnym przekazane została pisma, które wpłynęły do Rady Powiatu. Skarga Wojewody Łódzkiego 
Wschodniego na Uchwałę Rady Powiatu stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni poinformowała, że Sejmik Województwa 
Łódzkiego podjął w dniu 6 maja 2021 r. uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu Województwa 
Łódzkiego pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego w ramach programu 
„Infrastruktura sportowa+”. Powiat Łódzki Wschodni już po raz czwarty składał wniosek dotyczący 
zadania pn. „Modernizacja boiska przy Zespole Szkół nr 2 w Koluszkach” i po raz czwarty nie został 
uwzględniony i takiego dofinansowania nam nie udzielono. Wniosek został złożony prawidłowo, 
nie został oceniony negatywnie pod względem formalnym. Pani Wicestarosta przypomniała, 
że Zarząd Powiatu uznał przeprowadzenie modernizacji boiska za ważną inwestycję  z tego względu, 
że miała ona służyć nie tylko uczniom Zespołu Szkół nr 2, ale także niepełnosprawnym uczniom 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Koluszkach oraz mieszkańcom Miasta i Gminy 
Koluszki. Obecne boisko jest bardzo wyeksploatowane i wymaga gruntownej modernizacji.  
Biorąc pod uwagę fakt, że od kilku lat wiele jednostek samorządu terytorialnego (zarówno gminnych 
jak i powiatowych) otrzymuje środki z budżetu Województwa Łódzkiego co roku w każdym 
z ogłoszonych naborów, argumentowanie nieprzyznania dotacji z powodu braku środków 
finansowych w przypadku Powiatu Łódzkiego Wschodniego jest niedostateczne i jest dla nas 
krzywdzące. W związku z tym skierowano do Przewodniczącej Sejmiku Województwa Łódzkiego 
pismo z prośbą o uzasadnienie decyzji o nieprzyznaniu kolejny raz przez Sejmik pomocy finansowej 
dla Powiatu.  
W zakresie omawianego zadania inwestycyjnego w budżecie Powiatu są zapewnione środki 
w wysokości ponad 200 tys. zł, co stanowi wartość kosztorysową zadania, natomiast występowano 
o dofinansowanie w wysokości 100 tys. zł. Pani Wicestarosta poinformowała, że Powiat 
najprawdopodobniej w tym roku zrealizuje to zadanie, ponieważ nie będzie składać po raz piąty 
wniosku na to samo zadanie.  
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Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni w dalszej części odniosła się do szczepień 
ochronnych na terenie Powiatu i przedstawiła informację na temat liczby osób zaszczepionych 
przeciwko COVID-19, sporządzoną przez Kierownika Referatu Zarządzania Kryzysowego 
i Bezpieczeństwa. Pani Wicestarosta poinformowała, że dwa punkty szczepień powszechnych 
niestety jeszcze nie uzyskały zgody na otwarcie.  
Liczba zaszczepionych osób jest niezadowalająca, dlatego Pani Wicestarosta w imieniu swoim i Pana 
Starosty przekazała apel do mieszkańców Powiatu, aby się szczepili i żeby hasło „Szczepimy się” było 
dla nas wszystkich aktualne.  

Pan Radny Mirosław Sójka pogratulował Pani Radnej Elżbiecie Żaczek objęcia mandatu w Dniu 
Samorządowca oraz Pani Radnej Edycie Waprzko objęcia funkcji Przewodniczącej Komisji Polityki 
Społecznej.  Pan Sójka zapytał, kto będzie zastępcą Przewodniczącej tej Komisji. Dodał, że powinno 
być to ewentualnie rozstrzygnięte na posiedzeniu Komisji w dniu jutrzejszym, jednak nie ma tego 
punktu w porządku posiedzenia. 

Pan Sławomir Sokołowski – Przewodniczący Rady odpowiedział, że Komisja może rozszerzyć porządek 
posiedzenia i wybrać Wiceprzewodniczącego. Przewodniczący Rady podziękował Radnym 
za akceptację zmian w składzie Komisji. Stwierdził, że nowa Radna Pani Elżbieta Żaczek poradzi sobie 
pracując w trzech Komisjach. 

Pani Radna Elżbieta Żaczek przedstawiła problem w związku z tym, że na ul. Tuszyńskiej prowadzącej 
od Andrespola do Woli Rakowej jest bardzo dużo ograniczników prędkości. Rozumie, że jest tam duże 
zagrożenie, duży ruch i trzeba to ograniczenie prędkości wprowadzić, natomiast Pani Radna poprosiła 
o rozważanie zamiany tzw. „garbów” na okresową kontrolę przy pomocy fotoradaru. Byłoby to 
o wiele bardziej skuteczne, a jednocześnie bezpieczne dla kierowców. Jadąc na odcinku 6 km cztery 
razy wjeżdża się na garby, co jest bardzo uciążliwe. Bardzo wielu mieszkańców na to narzeka, dlatego 
Pani Radna poprosiła o zastanowienie się nad innym rozwiązaniem.  
Ponadto Pani Elżbieta Żaczek poprosiła, żeby zaprogramować światła przy szkole w Wiśniowej Górze 
tak, aby np. po godzinie 17, kiedy nie ma już w szkole dzieci, była większa przepustowość 
dla ul. Tuszyńskiej. Pani Radna zwróciła uwagę, że światła blokują ruch. 

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni powiedziała, że w zakresie zamontowania 
„garbów” na drodze był to wniosek Pani Elżbiety Ciesielskiej i również mieszkańców gminy Andrespol. 
Zarząd Powiatu jeszcze poprzedniej kadencji był do tego sceptycznie nastawiony, bo zdajemy sobie 
sprawę, że nie podoba się to kierowcom. Początkowo „garby” były naprzemienne i kierowcy omijali 
je, wjeżdżali także na chodnik, dlatego chodniki są również zabezpieczone. Były wnioski o kolejne 
„garby”, natomiast Zarząd wyraził opinię negatywną w tej sprawie.  

Pani Radna Elżbieta Żaczek stwierdziła, że nie wiedziała, że był to wniosek Pani Elżbiety Ciesielskiej. 
Dodała, że często coś robimy w bardzo dobrej wierze, natomiast po jakimś czasie okazuje się, że to 
jest na tyle uciążliwe dla mieszkańców, że może warto pomyśleć nad zmianą. Tam gdzie są 
fotoradary, osoba raz zapłaci mandat i już na zawsze pamięta, że tam trzeba zmniejszyć prędkość. 
Jest to bardzo skuteczne. Pani Żaczek powiedziała, że nie neguje, może na tamten czas było to dobre 
rozwiązanie, gdyż było tam dużo wypadków, natomiast zaproponowała, aby przemyśleć zmiany 
w tym zakresie.  

Przewodniczący Rady powiedział, że w najbliższym czasie Pan Naczelnik Zbigniew Burzyński rozważy 
możliwości w tym zakresie.  
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Pan Tadeusz Walas Wiceprzewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jest zadowolony z rozpoczęcia 
realizacji inwestycji w zakresie budowy chodnika na odcinku ul. Wolborskiej, drogi powiatowej 
w Kruszowie, po jego interwencji u Pana Naczelnika i Członka Zarządu. Firma przywiozła materiały 
budowlane i pojawiła się na budowie po dwóch tygodniach.  Pan Tadeusz Walas stwierdził, że będzie 
zainteresowany terminem zakończenia i rozliczenia inwestycji, a obserwuje inwestycję codziennie. To 
był kłopotliwy odcinek bo wymagał uzbrojenia terenu w postaci odprowadzenia wody kanałem 
podziemnym. Pan Radny powiedział, że chodnik na długości 1 km ma szerokość 2m i był przekonany, 
że takiej samej szerokości będzie fragment chodnika do drogi krajowej nr 1. Pan Walas zauważył, 
że miejscami chodnik jest szerokości około 1,5 m, ale dłuższy odcinek nie ma nawet 1,5 m szerokości. 
Zapytał, czym się kierowano, że chodnik jest taki wąski. 
Pan Radny zapytał, czy Zarząd budował gdzieś chodnik takiej szerokości, czy zatwierdzał taką 
specyfikację projektową w innych gminach. Dziś zatwierdzane były chodniki w Bukowcu i jakie tam są 
szerokości. 
Pan Tadeusz Walas zgłosił sprawę związaną z bezpieczeństwem na tej drodze – poprosił o kontrole 
funkcjonariuszy ruchu drogowego Policji oznakowane bądź nieoznakowane. Na tej drodze w związku 
z budową trasy w kierunku Tomaszowa jest duże nasilenie ruchu i kierowcy robią „wyścigi”. 
Pan Radny powiedział ponadto, że w tym rejonie inwestycji przy dworku utrącony jest fundament 
jednej z latarni i chciałby, żeby została odbudowana. 

Pani Ewa Gładysz – Wicestarosta Łódzki Wschodni powiedziała, że Pan Naczelnik Zbigniew Burzyński 
przebywa na urlopie i poprosiła pracownika, który go zastępuje o udzielenie odpowiedzi. 
W niektórych kwestiach informacje zostaną udzielone pisemnie po powrocie Naczelnika. 

Pan Krzysztof Pietrzko – inspektor w Wydziale RGRiOŚ poinformował, że realizacja zamówienia 
dotyczącego budowy chodnika w Kruszowie odbywa się na podstawie umowy z wykonawcą, która 
została podpisana na podstawie postępowania przetargowego o udzielenie zamówienia publicznego. 
Termin wykonania prac przewidziany jest do 30 maja 2021 r. i na chwilę obecną nie mamy 
zawiadomienia od wykonawcy o wcześniejszym zakończeniu robót. Jeśli chodzi o szerokość chodnika, 
takie rozwiązanie mogło wynikać z szerokości pasa drogowego, która nie pozwalała 
na zaprojektowanie na całej długości chodnika pełnych wymiarów, tj. 2 m, przy jednoczesnym 
zapewnieniu pobocza, czy rowu odwadniającego lub innej infrastruktury drogowej. Przepisy 
szczegółowe odnośnie budowy dróg i chodników  przewidują szerokość chodnika 2 m z możliwością 
zwężenia go do 1,25 m, co jest często stosowanym rozwiązaniem projektowym w innych 
inwestycjach na terenie Powiatu.  

Pan Tadeusz Walas dodał, że według niego jest miejsce na poszerzenie i utrzymanie tej szerokości. 
Prawdopodobnie chodziło o względy finansowe. Pan Radny zauważył, że główne koszty dotyczyły 
uzbrojenia w ziemi, ułożenia kanałów odwadniających i studni zbiorczych. Z lewej i prawej strony 
chodnika trzeba będzie kosić trawę, bo będzie to niezagospodarowane. Byłby chodnik dla pieszych 
zapewniający swobodne przejście, a nawet przejazd rowerem bo jest taka możliwość, jeżeli chodnik 
ma szerokość 2 m. Pan Radny dodał, że oczekuje szczegółowych informacji. 

Pani Wicestarosta powiedziała, że szczegółowa informacja przygotowana zostanie przez Pana 
Naczelnika Zbigniewa Burzyńskiego i po rozmowie z projektantem chodnika.  

Pani Wicestarosta poinformowała, że w zakresie organizacji ruchu na drodze zwrócona zostanie 
szczególna uwaga na to, o czym powiedział Pan Radny. 

Pan Tadeusz Walas odniósł się do organizacji ruchu w trakcie inwestycji – albo nie został 
przedstawiony projekt organizacji ruchu na czas inwestycji albo nie jest stosowany. Pan Radny 
poprosił Komendanta Powiatowego Policji o przejazd patroli Policji, bo tam jest bardzo duże nasilenie 
ruchu samochodów.  
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Pani Elżbieta Żaczek odniosła się do projektowanych ścieżek rowerowych – zwróciła uwagę, 
że bardzo ważne jest, aby nie były one z chodników, z kostki, ponieważ bardzo źle jeździ się po takiej 
nawierzchni. Przedstawiła prośbę od mieszkańców i od miłośników rowerów, żeby tam, gdzie można, 
ścieżki rowerowe były asfaltowe.  

Pani Wicestarosta powiedziała, że przy okazji planów inwestycyjnych w budżecie na przyszły rok 
zostanie wzięta pod uwagę propozycja zgłoszona przez Panią Radną.  

Zaplanowano termin następnej Sesji na dzień 24 czerwca 2021 r. 

Pkt 18. porządku obrad – Zamknięcie XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady 

Sławomir Sokołowski 


